

CL/205/18-P.3

15 تشرين الأول / أكتوبر 2019

المجلس الحاكم

البند 18

### انتخابات اللجنة التنفيذية

(راجع المادة 21(ك) من النظام الأساسي والأنظمة النافذة

واللوائح التنظيمية والقواعد 37 و38 و39 من قواعد المجلس الحاكم)

سيُنتخب المجلس الحاكم في 17 تشرين الأول / أكتوبر، سبعة أعضاء ليحلوا محل الأعضاء الذين تنتهي مدة عضويتهم في اللجنة التنفيذية في الدورة الـ 205 للمجلس الحاكم، على النحو التالي:

المجموعة الإفريقية: شاغران يتعين ملؤهما من قبل رجل واحد وامرأة واحدة، ليحلا محل السيدة

م. أوليفيرا فالينتي (أنغولا) والسيد ك. لوساكا (كينيا)؛

مجموعة آسيا والمحيط الهادئ: شاغران، يتعين ملؤهما من قبل امرأة واحدة على الأقل، لتحل محل السيد ك.

جلالي (جمهورية إيران الإسلامية) والسيد نغوين فان جياو (فيتنام)؛

مجموعة أوراسيا: شاغر واحد يتعين ملؤه من قبل رجل أو امرأة، ليحل محل السيد ك.

كوساتشيف (روسيا الاتحادية)؛

مجموعة أمريكا اللاتينية والبحر الكاريبي: شاغر واحد يتعين ملؤه من قبل رجل، ليحل محل السيد أ. لينز (البرازيل)؛

مجموعة +12: شاغر واحد يتعين ملؤه من قبل امرأة، لتحل محل السيدة ه. هوكيلاند ليادال

(النرويج).

### ترشيح السيدة بيكولكيو كرايريكش (تايلند)

في 15 تشرين الأول / أكتوبر 2019، تلقى الأمين العام من منسق مجموعة آسيا والمحيط الهادئ رسالة لترشيح السيدة

ب. كرايريكش (تايلند) لانتخابها في اللجنة التنفيذية.

يتوفر نص هذه المراسلة مع السيرة الذاتية في الملحقين الأول والثاني.

CL/205/18-P.3

الملحق الأول

الأصل: الإنجليزية

مراسلة موجهة إلى الأمين العام  
من قبل منسق مجموعة آسيا والمحيط الهادئ

بلغراد، 15 تشرين الأول/ أكتوبر 2019

عزيري السيد الأمين العام،

بالنيابة عن مجموعة آسيا والمحيط الهادئ، أنقل الترشيحات التالية من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ إلى اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي:

— السيناتور رضا رباني (الباكستان)

— السيناتور بيكولكيو كرايريكش (تايلند)

كما هو مطلوب، يتم إرفاق استمارة الترشيح (معبئة حسب الأصول) مع السير الذاتية الموجزة للمرشحين المذكورين أعلاه للاستخدام كما هو مطلوب.

تفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(توقيع)

سيد شمعون هاشمي

منسق

مجموعة آسيا والمحيط الهادئ





## السيرة الذاتية

### للسيدة

### السيناتور بيكولكيو كرايريكش (تايلاند)

تعيين سعادة السيدة بيكولكيو كرايريكش كعضو بمجلس الشيوخ في مملكة تايلند في أيار/ مايو 2019 عودة قوية منذ آخر خدمة برلمانية لها من 2008 إلى 2014. مع خلفية تعليمية رائعة في الرياضيات في جامعة لوزان، سويسرا، اكتسبت بعد ذلك معرفتها بالإحصاء وعلوم الكمبيوتر من خلال الحصول على درجة الماجستير من جامعة بنسلفانيا، الولايات المتحدة الأمريكية.

تعود مشاركة السيناتور بيكولكيو كرايريكش الواسعة في الشؤون الدولية إلى عام 2008، عندما تم انتخابها رئيساً للجنة الشؤون الخارجية بمجلس الشيوخ حتى عام 2014. وقد مثلت تايلند من خلال المشاركة النشطة الطويلة الأمد في مختلف الفعاليات ذات الصلة بالاتحاد البرلماني الدولي وغيرها من منتديات برلمانية دولية بارزة في مناسبات عديدة على مر السنين. وبصورة أكثر تحديداً، لعبت دوراً رئيساً في ضمان نجاح استضافة تايلند للجمعية العامة الـ 122 للاتحاد البرلماني الدولي في عام 2010. ومؤخراً، في 10 أيلول/ سبتمبر 2019، تم انتخاب السيناتور كرايريكش رئيساً للجنة مجلس الشيوخ للشؤون الخارجية للمرة الثانية.

نظراً لكونها ذات خبرة جيدة في الشؤون البرلمانية وملتزمة بقوة بالقيم والمبادئ الأساسية للاتحاد البرلماني الدولي، كانت السيناتور بيكولكيو كرايريكش ممارساً متحمساً للدبلوماسية البرلمانية، وكرست نفسها لتعزيز التنمية المستدامة الشاملة للجميع، والتعددية وتمكين المرأة. وهي معروفة أيضاً كمتواصلة ماهرة مع كفاءة كاملة في اللغة الإنجليزية والفرنسية والإيطالية.

### الخبرة

- محلل نظم في شركة دي بونتدو نيمورس، الولايات المتحدة الأمريكية
- ممتحن مصرفي ومراجع EDP، الإشراف والفحص على إدارة المؤسسات المالية، بنك تايلند
- محاضر خاص، كلية الهندسة، جامعة شولالونغكورن
- مستشار اللجنة الدائمة للإصلاح السياسي، مجلس النواب

- انتخب عضواً في مجلس الشيوخ عن مقاطعة فيتسانولوك (2006)
- انتخب عضواً في مجلس الشيوخ عن مقاطعة فيتسانولوك (2008-2014)
- رئيس لجنة الشؤون الخارجية، مجلس الشيوخ (2008-2014)
- رئيسة تجمع النساء البرلمانيات، الجمعية الوطنية (2009)
- مستشار لجنة الشؤون الخارجية، الجمعية التشريعية الوطنية (2016-2019)
- رئيس جمعية سيام تحت الرعاية الملكية (2016 حتى الآن)
- سيناتور: 11 أيار/ مايو 2019 حتى الآن
- رئيس اجتماع النساء البرلمانيات للجمعية البرلمانية الدولية (الرابطة العالمية لوكالات تشجيع الاستثمار) خلال الجمعية العامة الـ 40 للجمعية البرلمانية الدولية لرابطة أمم جنوب شرق آسيا (AIPA) في بانكوك (آب/ أغسطس 2019)
- رئيس لجنة الشؤون الخارجية، مجلس الشيوخ (10 أيلول/ سبتمبر 2019 حتى الآن)

#### المساهمة في عمل الاتحاد البرلماني الدولي

- عضو في اللجنة التوجيهية للاتحاد البرلماني الدولي للمؤتمر البرلماني الدولي لمنظمة التجارة العالمية (2008-2010)
- عضو اللجنة التنفيذية للمجموعة البرلمانية التايلندية (2008-2014)
- عضو في الوفد التايلندي إلى عدد من الجمعيات العامة للاتحاد البرلماني الدولي والعديد من الاجتماعات الهامة الأخرى التي استضافها أو شارك في استضافتها الاتحاد البرلماني الدولي
- رئيس اللجنة الفرعية المنظمة المعنية بالبروتوكول والفعاليات الاجتماعية لاستضافة الجمعية العامة الـ 122 للاتحاد البرلماني الدولي في بانكوك (2010)

العنوان: 345 شارع سوخومفيت، صوا سواسدي، كلونغتون نوير، منطقة واتانا، بانكوك، تايلاند 10110  
الهاتف: 2 662 0966 (+66) البريد الإلكتروني: pikulkeaw.k@gmail.com





# 141<sup>st</sup> IPU Assembly

Belgrade (Serbia)  
13-17 October 2019



Governing Council  
Item 18

CL/205/18-P.3  
15 October 2019

## Elections to the Executive Committee

(cf. Article 21(k) of the Statutes and Rules 37, 38 and 39 of the Rules of the Governing Council)

On 17 October, the Governing Council will elect **seven members** to replace those whose Executive Committee terms end at the 205<sup>th</sup> session of the Governing Council, as follows:

- African Group** : Two vacancies to be filled by one man and one woman, to replace Ms. M.I. Oliveira Valente (Angola) and Mr. K.M. Lusaka (Kenya);
- Asia-Pacific Group** : Two vacancies, of which at least one must be filled by a woman, to replace Mr. K. Jalali (Islamic Republic of Iran) and Mr. Nguyen Van Giau (Viet Nam);
- Eurasia Group** : One vacancy to be filled by either a man or a woman, to replace Mr. K. Kosachev (Russian Federation);
- Group of Latin America and the Caribbean (GRULAC)** : One vacancy, to be filled by a man, to replace Mr. A. Lins (Brazil);
- Twelve Plus Group** : One vacancy, to be filled by a woman, to replace Ms. H. Haukeland Liadal (Norway).

### Candidature of Ms. Pikulkeaw KRAIRIKSH (Thailand)

On 15 October 2019, the Secretary General received from the Coordinator of the Asia-Pacific Group a letter submitting the candidature of Ms. P. Krairiksh (Thailand) for election to the Executive Committee.

The text of this communication together with the corresponding curriculum vitae are found in Annexes I and II.

**COMMUNICATION ADDRESSED TO THE SECRETARY GENERAL BY  
THE COORDINATOR OF THE ASIA-PACIFIC GROUP**

Belgrade, 15 October 2019

Dear Mr. Secretary General,

On behalf of the Asia Pacific Group, I hereby convey the nomination of the following from the Asia-Pacific Group for the Executive Committee of the Inter-Parliamentary Union:

- Senator Raza Rabbani (Pakistan)
- Senator Pikulkeaw Krairiksh (Thailand)

As required, the nomination forms (duly filled) together with the brief CVs of the above nominees are attached herewith for use as required.

Yours sincerely,

(signed)

Syed Shamoan HASHMI  
Coordinator  
Asia-Pacific Group

**CURRICULUM VITAE**  
of

**Ms. Pikulkeaw KRAIRIKSH (Senator, Thailand)**



The appointment of the Hon. Ms. Pikulkeaw Krairiksh as a Member of the Senate of the Kingdom of Thailand in May 2019 is a great comeback since her last parliamentary service from 2008 to 2014. With an impressive educational background in mathematics at the University of Lausanne, Switzerland, she then acquired her knowledge of statistics and computer science by earning a master's degree from the University of Pennsylvania, United States of America.

Senator Pikulkeaw Krairiksh's extensive engagement with international affairs dates back to 2008, when she was elected Chairperson of the Senate Standing Committee on Foreign Affairs until 2014. She has represented Thailand through long-standing and active participation in various IPU-related events as well as other notable international parliamentary forums on numerous occasions over the years. More specifically, she played a key role in ensuring the success of Thailand's hosting of the 122<sup>nd</sup> IPU Assembly in 2010. Just recently, on 10 September 2019, Senator Krairiksh was re-elected Chairperson of the Senate Standing Committee on Foreign Affairs for the second time.

Being well-experienced in inter-parliamentary affairs and strongly committed to the IPU's core values and principles, Senator Pikulkeaw Krairiksh has been an enthusiastic practitioner of parliamentary diplomacy, and has devoted herself to promoting inclusive sustainable development, multilateralism and women's empowerment. She is also recognized as a skilled communicator with full proficiency in English, French and Italian.

**Experience**

- Systems analyst at DuPont de Nemours, Inc., United States of America
- Bank Examiner and EDP Auditor, supervision and examination of the Financial Institutions Department, Bank of Thailand
- Special lecturer, Faculty of Engineering, Chulalongkorn University
- Adviser to the Standing Committee on Political Reform, House of Representatives
- Elected Senator for Phitsanulok Province (2006)
- Elected Senator for Phitsanulok Province (2008–2014)
- Chairperson of the Standing Committee on Foreign Affairs, Senate (2008–2014)
- President of the Women Parliamentarians' Caucus, National Assembly (2009)
- Adviser to the Standing Committee on Foreign Affairs, National Legislative Assembly (2016-2019)
- President of the Siam Society Under Royal Patronage (2016–present)
- Senator: 11 May 2019–present
- Chairperson of the Meeting of Women Parliamentarians of AIPA (WAIPA) during the 40<sup>th</sup> General Assembly of the ASEAN Inter-Parliamentary Assembly (AIPA) in Bangkok (August 2019)
- Chairperson of the Standing Committee on Foreign Affairs, Senate (10 September 2019-present)

**Contribution to the work of the IPU**

- Member of the IPU Steering Committee of the Parliamentary Conference on the WTO (2008-2010)
- Member of the Executive Committee of the Thai Inter-Parliamentary Group (2008–2014)
- Member of the Thai delegation to a number of IPU Assemblies and many other significant meetings hosted or co-hosted by the IPU
- Chairperson of the Organizing Sub-committee on Protocol and Social Events for the hosting of the 122<sup>nd</sup> IPU Assembly in Bangkok (2010)

Address: 345 Sukhumvit Road, Soi Sawasdee, Klongton-Nuer, Watthana District, Bangkok, Thailand 10110  
Telephone: (+66) 2 662 0966 E-mail: pikulkeaw.k@gmail.com